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Z Á P I S 

 

z 12. schůze Kontrolního výboru Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR,  

která se konala dne 22. března 2011  

v budově Poslanecké sněmovny, Sněmovní 4, Praha 1, zasedací místnost č. 23 

 

Úterý 22. března 2011 

 

Přítomni:  posl. Ing. P. Bendl, posl. prof. Ing. V. Cempírek, Ph.D., posl. 

JUDr. V. Filip, posl. Mgr. Z. Horníková, posl. L. Kohoutová, posl. 

RNDr. V. Koníček, posl.  Ing. F. Laudát, posl. MUDr. V. Němeček, 

MBA, posl. Ing. H. Orgoníková, posl. Mgr. R. Sklenák, posl. 

Ing. V. Votava 

 

Omluveni: posl. Mgr. V. Bohdalová, posl. J. Schejbalová, posl. Mgr. J. Škárka, 

posl. PhDr. M.Vacek 

 

Hosté:  dle prezenční listiny 

 

 

 

Tuto schůzi řídil předseda výboru posl. JUDr. V. Filip. 

 

Předseda výboru posl. JUDr. V. Filip v úvodu přivítal přítomné poslance a hosty.  

Navrhl pořad jednání 12. schůze Kontrolního výboru dle pozvánky: 

 

1. Informace ministra obrany o nákupu vojenských sanitních vozů – pokračování 

(přerušeno na 11. schůzi Kontrolního výboru) 

2. Sdělení předsedy, různé 

3. Návrh termínu a pořadu 13. schůze Kontrolního výboru. 

 

 Nikdo z přítomných poslanců nevznesl návrh na změnu, doplnění nebo vypuštění 

některého z bodů. Všichni přítomní poslanci souhlasili s navrženým pořadem ( 8 ; 0 ; 0 ). 

Hlasování se zúčastnili: posl. Ing. P. Bendl, posl. JUDr. V. Filip, posl. Mgr. Z. Horníková, 

posl. RNDr. V. Koníček, posl. MUDr. V. Němeček, MBA, posl. Ing. H. Orgoníková, posl. 

Mgr. R. Sklenák, posl. Ing. V. Votava /viz příloha zápisu č. 1, str. 1/. 

 

 

 

1. 

Informace ministra obrany o nákupu vojenských sanitních vozů – pokračování (přerušeno na 

11. schůzi Kontrolního výboru) 

 

Ministr obrany RNDr. Alexandr Vondra uvedl, že se nechal informovat o průběhu 

projednávání nákupu sanitních vozidel na 11. schůzi Kontrolního výboru. Dle požadavku 

výboru zaslal dopis, který popisuje časovou osu nákupu sanitních vozidel a obsahuje 

odpovědi na dotazy poslanců, na které nebylo odpovězeno během minulého projednávání 

tohoto bodu. Dále uvedl, že bylo potřebné zakoupit tento druh sanitních vozidel, která 

dokážou zajistit rychlý zdravotnický odsun z bojových podmínek. Dále uvedl, že jedna 

z důležitých kapitol Bílé knihy, kterou se v brzké době chystá MO představit ve výborech, se 

věnuje reformě akvizičního procesu. Dále uvedl, že se připravuje možnost nakupovat techniku 

formou přímých nákupů. Novelu zákona bude projednávat v nejbližší době vláda ČR. Dále 
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uvedl, že v rámci MO dojde k důslednějšímu oddělení na linii uživatel, nákupčí, manažer 

procesu a proces kontroly a dohledu. 

 

 Se zpravodajskou zprávou vystoupil zpravodaj výboru posl. Mgr. R. Sklenák a 

mimo jiné poděkoval MO za předložený materiál, který je velmi dobře zpracován a odpovídá 

na řadu minule nezodpovězených dotazů. Dále uvedl, že nezpochybňuje, že nakoupené sanitní 

vozy IVECO jsou přínosem pro zahraniční mise naší armády, ale místo akvizice, která byla 

požadována v roce 2008, byla uskutečněna jiná akvizice. A citoval z dopisu ministra obrany, 

že požadavek z roku 2008 vznesený ředitelem odboru vojenského zdravotnictví na pořízení 

polní ambulance (např. DURO III P) i nadále přetrvává. Uvedl, že se domnívá, že pokud by se 

nakoupily původně plánované vozy s vyšší balistickou ochranou, tak by mohly být použity 

i pro tuto misi. 

 

V obecné rozpravě vystoupili: posl. JUDr. V. Filip (Požádal o stanovisko náčelníka 

Vojenské zdravotnické služby a dále o písemné předložení výsledků vojskové zkoušky, která 

je v předloženém materiálu označena jako úspěšná.), náčelník Vojenské zdravotnické 

služby brigádní generál MUDr. P. Zbořil (Uvedl, že obrněné sanitky se dělí do 3 skupin. 

První skupina, kam patří i sanitky PANDURY, jsou obrněné vozy bez přístrojového vybavení 

se zdravotníkem, které vyvážejí zraněné z bojiště na roli 1 /praporní obvaziště/. Druhá 

skupina vojenských sanit je lehká obrněná sanita IVECO, která  má již určité lékařské 

přístroje pro kontrolu činnosti srdce a dechu, pumpu na podání infúzí a dýchací přístroj. Tato 

sanitka slouží k převozu pacienta z role 1 /praporního obvaziště/ na roli 2 /polní nemocnici/. 

Třetí skupinou vojenských sanitních vozů jsou sanitky DURA, což jsou plně vybavené 

sanitky typu ARO. Dále uvedl, že zapojení jednotek do mise OMLT/ISAF v Afganistánu 

vyvolalo potřebu nákupu lehkých obrněných zdravotnických vozidel. Armáda ČR do té doby 

neměla žádný obrněný zdravotnický prostředek tohoto typu. Na zasedání náčelníků 

zdravotnických služeb NATO byl opakovaně vznesen požadavek pro jednotky nasazené 

v misi ISAF na lehká obrněná zdravotnická vozidla. Sanitky IVECO odpovídají těmto 

požadavkům a prošly řádně vojskovými zkouškami. V případě dostatku finančních prostředků 

budou dále nakoupeny dva vozy typu DURO, aby Armáda ČR měla kompletní řadu 

obrněných sanitních vozidel.), náčelník generálního štábu Armády České republiky Ing. 

V. Picek (Uvedl, že odpovídá za vojskové zkoušky a protokol je připraven okamžitě výboru 

zaslat.), posl. Mgr. Z. Horníková (Poděkovala za přítomnost ministra obrany. Uvedla, že na 

předešlém projednávání tohoto bodu, kde nebyl přítomen ministr obrany, nedošlo k vyjasnění 

některých věcí. Přivítala písemnou informaci ministra obrany o přijatých opatřeních 

k zamezení dalšího neúčelného, neefektivního a nehospodárného jednání Ministerstva obrany 

při nákupech techniky a výzbroje Armády ČR. Dotázala se, kolik zdravotních vozidel plánuje 

Armáda ČR ještě nakoupit, v jakém rozsahu, k jakému účelu, v jakém časovém úseku  a za 

jaké finanční prostředky.), náčelník Vojenské zdravotnické služby brigádní generál 

MUDr. P. Zbořil (Uvedl, že jsou ve výzbroji zatím tři vozidla IVECO, v roce 2012 v rámci 

programu KOT PANDUR obdrží armáda čtyři obrněné zdravotní KOTY a pokud budou 

finanční prostředky, tak se nakoupí ještě dvě DURA pro nemocniční základnu.), náčelník 

generálního štábu Armády České republiky Ing. V. Picek (Uvedl, že s těmito vozidly typu 

polní ambulance se kalkuluje ve střednědobém plánu v letech 2013 – 2017, ale bude záležet 

na výši rozpočtu kapitoly Ministerstva obrany.), zpravodaj výboru posl. Mgr. R. Sklenák 

(Dotázal se, na to, který útvar vznáší požadavky na vyzbrojování, dále kdo a kdy požádal 

o nákup zmiňovaných 3 sanitek IVECO a zda došlo k posouzení tohoto nákupu nějakým 

vnitřním útvarem MO.), posl. V. Koníček (Poděkoval za podrobný materiál, který byl členům 

výboru předložen. Konstatoval, že v materiálu chybí údaj o datu odeslání vozů na misi do 

Afghánistánu.), náčelník generálního štábu Armády České republiky Ing. V. Picek 

(Uvedl, že primárním uživatelem je nemocniční základna, která vytváří v polních podmínkách 

dvě polní nemocnice. Vlastní požadavek vznáší Generální štáb, v jehož sestavě je odbor 
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vojenského zdravotnictví. Generální štáb je zodpovědný za zpracování střednědobého plánu, 

který byl vojáky na předmětné období zpracován, ale civilně správní úsek na tento 

střednědobý plán nereflektoval. Za jednotlivé takticko technické požadavky odpovídá 

příslušný ředitel sekce, v tomto případě je to šéf zdravotní služby. Dále uvedl, že 2 vozy 

IVECO jsou momentálně na cestě do Afghánistánu, 1 vůz IVECO bude vyslán v polovině 

června.), posl. JUDr. V. Filip (Uvedl, že nákup techniky má odpovídat původně 

požadovanému stavu. Kontrolní výbor se zajímá o to, aby finanční prostředky státního 

rozpočtu byly vynakládány účelně, efektivně a hospodárně.), ministr obrany 

RNDr. Alexandr Vondra (Uvedl, že rozpočet MO je o 21 % za 2 roky nižší. Pokud se má 

udržet úrovně ambicí tak, jak vyplývá z ústavních povinností a elementárních spojeneckých 

závazků, tak není jiná možnost, než se vydat touto cestou.), náčelník generálního štábu 

Armády České republiky Ing. V. Picek (Uvedl, že zadával oficiální specifikace dne 

5. 3. 2010, čemuž předcházel marketingový průzkum, kde byly podány jednotlivé nabídky.), 

posl. JUDr. V. Filip (Dotázal se, jaká byla cena jednoho vozu a jeho dodatečného vybavení.), 

náčelník generálního štábu Armády České republiky Ing. V. Picek (Uvedl, že cena jedné 

sanitky je 33,9 mil. Kč včetně DPH, z této částky 5 mil. Kč tvoří vybavení lékařským 

zařízením jako jsou defibrilátory, pumpa, rozvody plynu, zdravotnická brašna a kufr, majáky 

a spojovací prostředky. Další dovybavení bylo provedeno v ČR.), posl. Ing. P. Bendl 

(Konstatoval, že MO splnilo požadavky výboru.), posl. L. Kohoutová (Uvedla, že 

Ministerstvo obrany vysvětlilo vše, co mohlo. Tento nákup byl realizován za předchozího 

vedení MO.), posl. JUDr. V. Filip (Uvedl, že Výbor pro obranu a bezpečnost by se tímto 

tématem měl dále zabývat a hlídat cílový stav vybavení Armády ČR.), posl. 

Mgr. Z. Horníková (Konstatovala, že ji velmi potěšilo, že MO má střednědobý plán na roky 

2013 - 2017. Uvedla, že výbor požadoval materiály a osobní účast ministra obrany na 

dnešním projednávání tohoto bodu, což bylo vše splněno. Proto by se už dále neměly zadávat 

další úkoly a měl by se dát prostor pro MO, aby mělo možnost se s tím vypořádat.), 

zpravodaj výboru posl. Mgr. R. Sklenák (Uvedl, že se nakoupilo něco, co nebylo v plánu 

vyzbrojování, místo něčeho, co v tomto plánu bylo a stále to armádě chybí. Na závěr svého 

vystoupení přečetl návrh usnesení.), posl. L. Kohoutová (Konstatovala, že Kontrolnímu 

výboru nenáleží posuzovat vyzbrojení Armády ČR.), zpravodaj výboru posl. 

Mgr. R. Sklenák (Citoval z materiálu MO, str. 2: „Tato polní ambulance může nahradit při 

plnění úkolů v misi vozidlo uvedené pod písmenem b., ne však naopak.“. Uvedl, že tato věta 

potvrzuje to, že bylo nakoupeno něco, co nemůže zastoupit to, co bylo v původním plánu 

nákupu.), ministr obrany RNDr. Alexandr Vondra (Uvedl, že nastala situace, která 

vyžadovala nákup něčeho jiného, než co bylo v původním plánu.), náčelník generálního 

štábu Armády České republiky Ing. V. Picek (Uvedl, že mise jsou vojákům přiděleny a on 

je zodpovědný za to, aby vojákům poskytl všechny potřebné věci a že občas opravdu dojde 

k nestandardním nákupům, kterými se pořídí věci, které zachraňují vojákům životy.), posl. 

Mgr. Z. Horníková (Uvedla, že výboru nepřísluší rozebírat odborné věci Ministerstva 

obrany. Uvedla, že by měl výbor vzít zprávu ministra obrany na vědomí.). 

 

Zpravodaj výboru posl. Mgr. R. Sklenák přednesl návrh usnesení. A protinávrhy 

přednesli posl. Mgr. Z. Horníková a posl. JUDr. V. Filip. Dále vystoupili: 

posl. L. Kohoutová (Navrhla, aby se hlasovalo o navržených bodech zvlášť.), posl. MUDr. 

V. Němeček (Uvedl, že podporuje návrh posl. Mgr. Z. Horníkové. Dále uvedl, že MO 

přesvědčilo výbor o tom, že ten materiál je zapotřebí, pouze došlo ke změně priorit.), 

zpravodaj výboru posl. Mgr. R. Sklenák (Uvedl, že nepoukazuje na to, že se koupilo něco 

zbytečného, ale na to, že se koupilo něco, co nebylo v plánu. A nákup sanitních vozů IVECO 

v plánu nebyl. ), posl.  Ing. F. Laudát (Uvedl, že toto je odvětví, kterým by se měl zabývat 

Výbor pro obranu a bezpečnost.), posl. JUDr. V. Filip (Uvedl, že Kontrolní výbor by se 

neměl zabývat cílovým stavem vyzbrojování. ),  
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 O návrhu usnesení zpravodaje výboru posl. Mgr. R. Sklenáka, protinávrzích posl. 

Mgr. Z. Horníkové a posl. JUDr. V. Filipa bylo hlasováno a bylo přijato usnesení č. 63 

( 11 ; 0 ; 0 ). Hlasování se zúčastnili: posl. Ing. P. Bendl, posl. prof. Ing. V. Cempírek, Ph.D., 

posl. JUDr. V. Filip, posl. Mgr. Z. Horníková, posl. L. Kohoutová, posl. RNDr. V. Koníček, 

posl.  Ing. F. Laudát, posl. MUDr. V. Němeček, MBA, posl. Ing. H. Orgoníková, posl. 

Mgr. R. Sklenák, posl. Ing. V. Votava /viz příloha zápisu č. 1, str. 1/. 

 

Usnesení č. 63 zní: 

Kontrolní výbor Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR po úvodním výkladu ministra obrany 

RNDr. Alexandra Vondry, stanovisku náčelníka generální štábu Armády České republiky 

armádního generála Ing. Vlastimila Picka, náčelníka Vojenské zdravotnické služby brigádního 

generála MUDr. Pavla Zbořila, zpravodajské zprávě poslance Mgr. Romana Sklenáka a po 

rozpravě 

I. b e r e  n a  v ě d o m í  informaci ministra obrany RNDr. Alexandra Vondry 

o nákupu vojenských sanitních vozů včetně informace o opatřeních k zamezení dalšímu 

neúčelnému, neefektivnímu a nehospodárnému jednání při nákupech techniky a 

výzbroje Armády České republiky (Č.j.: KV/11.3.11/02834/00072); 

II. z m o c ň u j e  předsedu Kontrolního výboru, aby s tímto usnesením seznámil ministra 

obrany. 

 

 

 

2 

Sdělení předsedy, různé 

 

Předseda výboru posl. JUDr. V. Filip v rámci tohoto bodu:  

 

 Seznámil členy výboru s dopisem pana RNDr. J. Svobody ve věci stanovení výkupní ceny 

za elektřinu z obnovitelných zdrojů a navrhl usnesení. S takto navrženým usnesením byl 

vysloven souhlas a bylo přijato usnesení č. 64 ( 10 ; 0 ; 0 ). Hlasování se zúčastnili: posl. 

Ing. P. Bendl, posl. prof. Ing. V. Cempírek, Ph.D., posl. JUDr. V. Filip, posl. 

Mgr. Z. Horníková, posl. L. Kohoutová, posl. RNDr. V. Koníček, posl. MUDr. 

V. Němeček, MBA, posl. Ing. H. Orgoníková, posl. Mgr. R. Sklenák, posl. Ing. V. Votava 

/viz příloha zápisu č. 1, str. 1/. 

 

Usnesení č. 64 zní: 

Kontrolní výbor Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR po úvodním výkladu předsedy 

Kontrolního výboru posl. JUDr. Vojtěcha Filipa a po rozpravě  

I. b e r e  n a  v ě d o m í  informaci předsedy výboru JUDr. Vojtěcha Filipa 

o upozornění pana RNDr. Jiřího Svobody na možné nedodržení  zákona 

č. 180/2005 Sb., o podpoře výroby elektřiny z obnovitelných zdrojů energie a o změně 

některých zákonů (zákon o podpoře využívání obnovitelných zdrojů); 

I I .  z m o c ň u j e  předsedu výboru, aby požádal Státní energetickou inspekci 

o provedení kontroly dodržování zákona při provedení § 6 odst. 1 písm b) bodu 

1. - stanovení výkupní ceny za elektřinu z obnovitelných zdrojů - ze strany 

Energetického regulačního úřadu (§ 8 zákona č. 180/2005 Sb.). 

 

 Uvedl, že členům výboru byla e-mailem zaslána Výroční zpráva Úřadu pro zastupování 

státu ve věcech majetkových za rok 2010. Dotázal se členů výboru, zda chtějí zařadit 

projednávání této zprávy na schůzi Kontrolního výboru. Po krátké diskusi výbor vyslovil 

souhlas s tím, že o případném zařazení této výroční zprávy rozhodne předseda výboru 

( 10 ; 0 ; 0 ). Hlasování se zúčastnili: posl. Ing. P. Bendl, posl. prof. Ing. V. Cempírek, 
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Ph.D., posl. JUDr. V. Filip, posl. Mgr. Z. Horníková, posl. L. Kohoutová, posl. 

RNDr. V. Koníček, posl. MUDr. V. Němeček, MBA, posl. Ing. H. Orgoníková, posl. 

Mgr. R. Sklenák, posl. Ing. V. Votava /viz příloha zápisu č. 1, str. 2/. 

 

 Dále uvedl, že posl. Mgr. J. Škárka doporučuje, aby výbor projednal informaci o vývoji 

kauzy PROMOPRO. 

 

 

 

3. 

Návrh termínu a pořadu 13. schůze Kontrolního výboru 

 

Po úvodním vystoupení předsedy výboru posl. JUDr. V. Filipa a po rozpravě 

Kontrolní výbor na návrh předsedy výboru posl. JUDr. V. Filipa přijal usnesení č. 65 

( 10 ; 0 ; 0 ). Hlasování se zúčastnili: posl. Ing. P. Bendl, posl. prof. Ing. V. Cempírek, Ph.D., 

posl. JUDr. V. Filip, posl. Mgr. Z. Horníková, posl. L. Kohoutová, posl. RNDr. V. Koníček, 

posl. MUDr. V. Němeček, MBA, posl. Ing. H. Orgoníková, posl. Mgr. R. Sklenák, posl. 

Ing. V. Votava /viz příloha zápisu č. 1, str. 2/. 

 

 Usnesení č. 65 zní: 

Kontrolní výbor Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR po úvodním slově předsedy 

Kontrolního výboru poslance JUDr. Vojtěcha Filipa a po rozpravě  

I. stanoví, že 13. schůze Kontrolního výboru se bude konat ve středu 6. dubna 2011 a ve 

čtvrtek 7. dubna 2011 v Brně; 

II. z m o c ň u j e   předsedu výboru, aby stanovil pořad 13. schůze Kontrolního výboru 

na základě dohody s místopředsedy výboru. 

 

 

 

Předseda výboru JUDr. V. Filip poděkoval všem přítomným za spolupráci a ukončil 

dvanáctou schůzi Kontrolního výboru. 

 

 

 

Schůze Kontrolního výboru byla ukončena ve 20.35 hodin. 

 

Zapsala: Ing. M. Hálková – tajemnice Kontrolního výboru 

 

 

 

 

 

 

 

Mgr. Zdeňka Horníková v.r. JUDr. Vojtěch Filip v.r. 

místopředsedkyně – ověřovatelka 

Kontrolního výboru 

předseda  

Kontrolního výboru 
 


